
49 Nejčastěji používaná slova v angličtině 735/3000 
 
        
task úkol, úloha [tæsk] 
  Your task is to finish the homework before 
dinner. 

  Vaším úkolem je dokončit domácí úkol před 
večeří. 

March březen [mɑːrtʃ] 
  We celebrate Women's History Month in 
March. 

  V březnu slavíme Měsíc ženské historie. 

proof; proofreading důkaz, odolný vůči; korektura [pruːf ] [ˈpruːfˌriːdɪŋ] 
  She's proofreading her essay for errors.   Provádí korekturu své eseje na chyby. 

yawn zívat [jɑːn] 
  I yawned because I stayed up too late.   Zívl jsem, protože jsem zůstal vzhůru příliš 

pozdě. 

everywhere            všude [ˈevriwer] 
  There are flowers everywhere in the 
garden. 

  Všude na zahradě jsou květiny. 

air vzduch, vyvětrat [er] 
  We need clean air to breathe.   K dýchání potřebujeme čistý vzduch. 

keep-kept-kept zachovávat, udržovat, nechat si [kiːp - kept - kept] 
  I keep my keys in the drawer.   Klíče mám v šuplíku. 

o´clock; clock v určitou hodinu; hodiny (pokojové) [əˈklɑːk] 
  It's five o'clock; time to go home.   Je pět hodin; čas jít domů. 

tea; tea room čaj; čajovna [tiː ] [ tiː ruːm] 
  Let's have some tea in the tea room.   Pojďme si dát čaj v čajovně. 

us nás [ʌs; əs] 
  My sister will go to the park with us.   Moje sestra půjde s námi do parku. 

daily denní, denně, každodenní [ˈdeɪli] 
  It's important to do your homework daily.   Je důležité dělat domácí úkoly denně. 

emergency; emerge případ nouze, pohotovost; vyvstat [ɪˈmɜːrdʒənsi ]  
[ɪˈmɜːrdʒ]   Call 911 in case of an emergency.   V případě nouze volejte 911. 

garden; gardener zahrada, zahradničit; zahradník [ˈɡɑːrdən ] [ˈɡɑrdnər] 
  The gardener plants flowers and trims 
bushes. 

  Zahradník sází květiny a stříhá keře. 

last poslední, minulý, trvat [læst] 
  It will last longer than I expected.   Bude to trvat déle, než jsem čekal. 

pan pánev [pæn] 

  Please wash the frying pan after cooking.   Po vaření pánev umyjte. 

 
US =americká angličtina      ˈ = hlavní přízvuk      ˌ = vedlejší přízvuk          UK =britská angličtina 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), 
ʌ=a (mud), ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, 
ə:r (hurdle), ɛ=e (red) 

 

        

Další fráze a idiomy 
        Keep similing! Nepřestávej se usmívat! 

It´s up in the air. To je ve hvězdách. 

We are on the air. Vysíláme. 

Let´s clear the air. Vyjasněme si to. 

last but not least v neposlední řadě 

 It´s not my cup of tea. To není moje parketa. 
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blanket deka, pokrývka [ˈblæŋkɪt]  
  I wrapped myself in a warm blanket.   Zabalila jsem se do teplé deky. 

cushion polštář (ozdobný apod.) [ˈkʊʃən]  
  The sofa has soft cushions.   Ta pohovka má měkké polštáře. 

judge; judgement soudce, soudit; úsudek, rozsudek [dʒʌdʒ ]   
[ˈdʒʌdʒmənt]   The judge listened to both sides.   Soudce vyslechl obě strany. 

secret tajný, tajemství [ˈsiːkrət]  
  Can you keep a secret?   Dokážeš udržet tajemství? 

angry (with); anger         naštvaný (na); vztek, zlost [ˈæŋɡri wɪð]  
[ˈæŋɡər]   She was angry with him for being late.   Byla na něj naštvaná, že přišel pozdě. 

dance tančit, tanec [dæns]  
  Let's dance to our favorite song.   Pojďme tančit na naši oblíbenou píseň. 

garage garáž, autoservis (dílna) [ɡəˈrɑːʒ]  
  Dad parks his car in the garage.   Táta parkuje auto v garáži. 

cute roztomilý [kjuːt ]  
  The puppy is so cute with its floppy ears.   To štěně je tak roztomilé s placatýma ušima. 

would bych, by, bys…             [wʊd; wəd] 
  I would have gone to the party if I had been 
invited. 

  Šel bych na večírek, kdyby mě pozvali. 

Friday pátek [ˈfraɪdeɪ]  
  We have pizza every Friday for dinner.   Každý pátek máme k večeři pizzu. 

message zpráva, vzkaz [ˈmesɪdʒ]  
  I received a text message from my friend.   Dostal jsem SMS od mého přítele. 

forecast-forecast-forecast předpovídat, předpověď [ˈfɔːrkæst]  
  The weather forecast predicts rain tomorrow.   Předpověď počasí hlásí zítra déšť. 

offer nabídka, nabídnout [ˈɑːfər]  
  She made me an offer I couldn't refuse.   Dala mi nabídku, kterou jsem nemohla 

odmítnout. 

sharp; sharply ostrý, bystrý; ostře, prudce [ʃɑːrp]  
[ˈʃɑːrpli]   Be careful, the knife is sharp.   Pozor, nůž je ostrý. 

tap vodovodní kohoutek, pípa; poklepat [tæp]  

  Please tap the screen to continue.   Pokračujte klepnutím na obrazovku. 

 
US =americká angličtina      ˈ = hlavní přízvuk      ˌ = vedlejší přízvuk          UK =britská angličtina 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), 
ʌ=a (mud), ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, 
ə:r (hurdle), ɛ=e (red) 

 

        

Další fráze a idiomy 
        on tap na čepu 

as far as I can judge… pokud já mohu soudit 

take a message, leave a message převzít vzkaz, nechat vzkaz 

in secret  tajně, v tajnosti 

wet blanket otrava (kdo kazí legraci) 

at 8 o´c clock sharp v osm hodin přesně 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TENSES IN ENGLISH (časy v angličtině) 
 
1. I arrived yesterday (last week, 2 hours ago). ? DID, - DIDN´T 1. I play tennis every Monday.                                       1. I will do it tmrw. (decision,  forecast, opinion) 
2. I was sleeping at 5 yesterday.    ? DO, DOES; - DON´T, DOESN´T                     2. I am going to do it tmrw. (plan, obviously) 
     When I came in, she was sleeping.   2. I am playing tennis now.   3. The train leaves at 5 tmrw. (schedule) 
3. I used to play tennis when I was 12.   3. She is always losing her keys. (neg.)  4. I am seeing my dentist at 5 tmrw. (diary, 100%) 
4. The dog would bark at me every day. (used to)       5. This time next week I will be lying on the beach. 
 
 
 

                            PAST (minulý)                                                        PRESENT     (přítomný)     FUTURE(budoucí) 
       
 
 
 
 
 
 

    PAST PERFECT (předminulý) 
 
 
  (He was out of breath) 

 He had been running. 
 
  (I ate escargots yesterday.)                           (They divorced last year.) 

 I had never eaten escargots.         They had been together for 10 years. 
 
     
 
 
 

                                                                                             PRESENT PERFECT (předpřítomný) 
 
 
 

    I have been learning English for 5 years (since kindergarten).               (We have an anniversary today.) 
    I haven´t seen him since yesterday. I have never eaten escargots.       We have been together for 10 years. 
 
 
 
 

          FUTURE PERFECT (předbudoucí) 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                   (We will have our anniversary tomorrow.) 

     We will have eaten everything by the time you get there. I will have finished it by then.        Tomorrow we will have been together  
                                                                                                                                                                          for 10 years. 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TENSES IN ENGLISH (časy v angličtině) 
 
1. Přijel jsem včera (minulý týden, před 2 hodinami).       1. Hraju tenis každé pondělí.                                       1. Udělám to zítra. (rozhodnutí, předpověď, názor) 
2. Včera v 5 jsem spal (byl jsem spící).                                                                 2. Chystám se to udělat zítra. (plán, očividně) 
     Když jsem vešel, spala (byla spící).   2. Právě teď hraju tenis.   3. Vlak odjíždí zítra v 5. (harmonogram) 
3. Hrávala jsem tenis, když mi bylo 12.   3. Věčně ztrácí klíče.                          4. Zítra v 5 navštívím svého zubaře. (diář, 100%) 
4. Ten pes na mě štěkal každý den. (štěkával)       5. Zítra touto dobou budu ležet (ležící) na pláži. 
 
 
 

                            PAST (minulý)                                                        PRESENT     (přítomný)     FUTURE(budoucí) 
       
 
 
 
 
 
 

    PAST PERFECT (předminulý) 
 
 
  (Byl zadýchaný.) 

 Běžel (před tím, pak byl zadýchaný). 
 
  (Včera jsem jedl šneky.)                                                       (Loni se rozvedli.) 

 Nikdy jsem nejedl šneky (do včerejška).         Byli spolu 10 let (do loňska). 
 
     
 
 
 

                                                                                             PRESENT PERFECT (předpřítomný) 
 
 
 

    Učím se angličtinu už 5 let (od školky).                                                         (Dnes máme výročí.) 
    Od včerejška jsem ho neviděla. Nikdy jsem nejedla šneky (do teď).       Jsme spolu už 10 let. 
 
 
 
 

          FUTURE PERFECT (předbudoucí) 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                   (Zítra budeme mít výročí.) 

     Než tam dorazíš, budeme mít všechno snězené. Tou dobou už to budu mít hotové.             Zítra spolu budeme mít odžito  10 let. 

 



 
 

1 = „the first column“      2= „the second column“         3=“the third column“        1          2         3 
      (první sloupec)                    (druhý sloupec)                         (třetí sloupec)           see      saw     seen 
                                                                                                                                      (vidět- viděl- viděn, viděno) 
 

Present  + I live                           (1) in Paris. 
 She  lives                          (1s) in Rome. 
Past      + I  lived                         (2) with him. 
 She lived                         (2) there. 
Future   + I will live                    (1) here. 
 She will live                    (1) there. 
Present perfect + I have lived               (3) alone. 
 She has lived                  (3) in Paris. 
    
Present  - I don´t             live      (1) in Paris. 
 She  doesn´t         live      (1) in Rome. 
Past      - I  didn´t            live      (1) with him. 
 She didn´t            live      (1) there. 
Future   - I won´t            live      (1) here. 
 She won´t            live      (1) there. 

Present perfect - I haven´t         lived   (3) alone. 
 She hasn´t            lived   (3) in Paris. 
    
Present  ? Do I                     live       (1) in Paris? 
 Does  she                live       (1) in Rome? 
Past      ? Did  I                     live       (1) with him? 
 Did she                live       (1) there? 
Future   ? Will I                     live       (1) here? 
 Will she                live       (1) there? 

Present perfect ? Have I                     lived     (3) alone? 
 Has she                lived     (3) in Paris? 


